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Vážený pán predseda,

Rada pre štátnu službu odporúča bod programu týkajúci sa novely zákona o štátnej službe na 
poslaneckom grémiu vypustiť z programu rokovania pléna NR SR, vrátiť na prepracovanie 
navrhovateľovi a opätovne predložiť do medzirezortného pripomienkového konania.

Odôvodnenie

Podľa názoru Rady pre štátnu službu je v navrhovanom materiáli mnoho nezrozumiteľných a 
zmätočných častí, ktoré sa odchýlili od pôvodného zámeru tvorby nového zákona o štátnej službe. 
Je zrejmé, že návrh neplní svoj účel, ktorým je poskytovať informácie nielen pre služobné úrady, 
ale aj pre verejnosť. Okrem toho, z navrhovaného znenia vyplýva, že len Úrad vlády SR bude mať 
ako správca systému prístup k celému systému a bude jednostranne rozhodovať o tom, komu a v 
akom rozsahu umožní prístup do systému na základe žiadosti.

Pôvodný zámer:
register nadbytočných štátnych zamestnancov mal slúžiť všetkým služobným úradom na 
to, aby si z tohto registra mohli vybrať adekvátneho štátneho zamestnanca so 
zodpovedajúcou kvalifikáciou a praxou potrebnou na neobsadené štátnozamestnanecké 
miesto bez toho, aby museli vynakladať finančné prostriedky na výberové konanie, 
na obdobný účel mal slúžiť aj register absolventov, ktorí sa po hromadnom výberovom 
konaní zaregistrovali ako úspešní uchádzači o štátnozamestnanecké miesto vhodné pre 
absolventa,
register štátnych zamestnancov mal odrážať skutočný stav zamestnanosti v štátnej správe, 
t. j. skutočný počet „úradníkov“, čím by sa zamedzilo vo verejnosti rezonujúcim fámam o 
„prebuj nelej“ štátnej správe, pretože deklarovaný počet systemizovaných
štátnozamestnaneckých miest nezodpovedá reálne obsadeným štátnozamestnaneckým 
miestam.



Navrhované znenie sa úplne od toho zámeru odkláňa, nakoľko:
nedostatočne definuje pojem „verejný portál“ , nie je jasné kto a akým spôsobom bude mať 
k nemu prístup,
všetky informácie týkajúce sa modulu služobných úradov, modulu obsadzovania miest, 
ktorý pozostáva z registra výberových konaní, registra žiadostí o prijatie, registra žiadostí 
o výpis z registra trestov a žiadostí o odpis registra trestov, kvalifikovaných uchádzačov, 
ktorý pozostáva z registra bývalých štátnych zamestnancov, registra absolventov, štátnych 
zamestnancov, vzdelávania, služobných preukazov, analýz a poskytovania údajov sa 
budú nachádzať na „internom portáli“, ku ktorému bude prístup schvaľovať na základe 
žiadostí úrad vlády, pričom služobné úrady sa aj tak budú môcť dostať iba k 
informáciám v rámci svojho služobného úradu,
ak si Rada bude chcieť splniť svoju zákonnú povinnosť vypracovať a do parlamentu 
predložiť Správu o stave a vývoji štátnej služby na Slovensku, bude musieť požiadať úrad 
vlády o sprístupnenie do systému a úrad vlády bude rozhodovať o tom, v akom rozsahu 
Rade prístup umožní - Rada by mala mať automaticky zo zákona prístup do CIS, 
nejasnosti sú aj v úprave vyhlasovania výberového konanie a tiež možnosti uchádzačov 
prihlasovať sa do výberových konaní -  vypúšťa sa zverejňovanie výberových konaní na 
ústrednom portáli, pričom k registru výberových konaní budú mať prístup na základe 
žiadosti schválenej úradom vlády iba služobné úrady, avšak iba v rámci svojho služobného 
úradu, t. j. ide o absolútne vylúčenie verejnosti -  kde sa stratila „transparentnosť“ 
výberových konaní?

- podľa návrhu novely podrobnosti v rámci CIS upraví úrad vlády vo vykonávacej vyhláške, 
pričom nie je na jej spracovanie stanovený termín, vyhláška by mala ísť, podľa názoru 
Rady do MPK súčasne s novelou zákona, inak to so zavedením zákona do praxe môže 
spôsobiť nemalé aplikačné problémy.

S pozdravom

JUDr. Pavol Tkáč 
predseda Rady pre štátnu službu


